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Protokół Nr IX/11 
 

z sesji Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
odbytej 30 maja  2011 r. 

 
Sesja odbyła się w sali posiedzeń Urzędu Miasta i trwała  od 10.00 do 17.10 
Obecni wszyscy radni. 
Przed zakończeniem obrad, sesję opuścili: Halina Mińczuk – godz. 12.00 i Grzegorz 
Chudomięt -  godz. 16.15. Ich wcześniejsze wyjście zostało uzgodnione z przewodniczącą 
Rady Miasta. 
 
Ad. 1.  
Sesję otworzyła i prowadziła przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Czeczot. 
Stwierdzając prawomocność obrad poinformowała, że na statutową liczbę 23 radnych  
w obradach uczestniczy 17  radnych.  
 
Następnie przedstawiła wnioski Prezydenta Miasta o wprowadzenie pod obrady Rady 
projektów uchwał w sprawie : 
1) zmian w uchwale w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej  
2) przekazania środków finansowych dla policji 
3) zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze, 

informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o 
przebiegu wykonania planów finansowych instytucji kultury 

4) nadania nazwy dla placu 
 
oraz o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia cen za usługi 
przewozowe środkami miejskiego transportu zbiorowego. 
 
Ryszard Pacułt nawiązując do wniosku nr 4) zwrócił uwagę, że projekt uchwały nie 
był zaopiniowany przez Komisję Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej. Poinformował 
również o innych, pozytywnie zaopiniowanych i oczekujących na realizację, 
wnioskach (np. w sprawie nazwania ulicy bądź placu im. Prof. Karola Joncy). 
W związku z tym wnioskuje o skierowanie ww. projektu uchwały pod obrady Komisji 
OKiKF chyba, że występują jakieś istotne okoliczności uzasadniające podjęcie na 
dzisiejszej sesji uchwały w sprawie nadania nazwy dla placu.  
 
Prezydent Miasta Tomasz Wantuła poinformował, że z inicjatywą nadania skwerowi 
na którym znajduje się tzw. strefa rekreacyjna nazwy Plac Młodzieży, wystąpiła 
młodzież na spotkaniu zorganizowanym 20 maja br. Przyspieszona procedura 
uchwałodawcza wynika z faktu, że w przypadku gdyby Rada zaakceptowała 
inicjatywę młodzieży, to uroczyste nadanie nazwy odbyłyby się  w Dniu Dziecka. 
Zastrzegł jednocześnie, że jeżeli Rada nie przyjmie jego wniosku o uzupełnienie 
porządku obrad o ww. projekt uchwały, to temat będzie kontynuowany zgodnie z 
procedurą uchwałodawczą. 
 
Ryszard Pacułt poinformował, że wstrzyma się od głosu w tej sprawie ponieważ 
uważa, że formalności powinny być dotrzymane. 
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Grzegorz Mankiewicz  zaproponował zwołanie Komisji OKiKF w trakcie sesji, co 
pozwoli zrealizować przyjęte procedury. Wyraził nadzieję, że propozycja młodzieży 
nie wzbudza kontrowersji i Rada podejmie na dzisiejszej sesji uchwałę. 
 
Ryszard Pacułt poinformował, że komisja nie musi zbierać się w trakcie sesji a radni 
swoją wolę wyrażą w trakcie głosowania. 
 
Następnie na prośbę Huberta Majnusza, Prezydent Miasta uzasadnił wniosek o zdjęcie 
z porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia cen za usługi przewozowe 
środkami miejskiego transportu zbiorowego. Wyraził obawy, że podwyżka cen 
biletów może spowodować spadek liczby pasażerów a co za tym idzie zmniejszą się 
wpływy do kasy MZK z tytułu sprzedaży biletów. 
 
Po upewnieniu się, że nie ma więcej wniosków o zmianę porządku obrad sesji, 
prowadząca obrady Elżbieta Czeczot poddała kolejno pod głosowanie: 
- wniosek o zdjęcie z porządku obrad projektu uchwały w sprawie ustalenia cen za 
usługi przewozowe środkami miejskiego transportu zbiorowego 
„za” oddano18 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0.        
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 
 
- wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zmian w 
uchwale w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej  
„za” oddano18 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0.        
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 
 
 
- wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 
przekazania środków finansowych dla policji 
„za” oddano18 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0.        
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 
 
- wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie zakresu i 
formy informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze, informacji o 
kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji o przebiegu 
wykonania planów finansowych instytucji kultury 
„za” oddano18 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0.        
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 
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- wniosek o uzupełnienie porządku obrad o projekt uchwały w sprawie nadania nazwy 
dla placu: 
„za” oddano17 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się”1 głos.        
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 
 
Po uwzględnieniu zmian wynikających z przyjętych wniosków, porządek obrad IX 
sesji przedstawia się jak niżej: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji. 
3. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 
4. Informacja Prezydenta Miasta z działalności w okresie międzysesyjnym. 
 
Część I. 
Informacja nt. estetyki dużych obiektów niestanowiących własności Gminy, w tym 
wiaduktu PKP.  
 
Część II - absolutoryjna  
1. Rozpatrzenie sprawozdań finansowych Gminy Kędzierzyn-Koźle oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu miasta za rok 2010 

1. wystąpienie Prezydenta Miasta 
2. wystąpienie Skarbnika Miasta 
3. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej i komisji 

problemowych do sprawozdania  z wykonania budżetu miasta za rok 2010 
4. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej  w sprawie absolutorium oraz 

opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej do wniosku Komisji Rewizyjnej 
5. dyskusja 

2. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2010 rok. 

3. Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta 
 
Część III – sprawy bieżące 
1. Podjęcie uchwał w sprawie: 

1. wprowadzenia Regulaminu Funkcjonowania Cmentarzy Komunalnych w 
Kędzierzynie-Koźlu 

2. ustalenia wysokości opłat za pochowanie zwłok na terenie cmentarzy 
komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń 
znajdujących się na ich terenie 

3. przyjęcia regulaminu określającego zasady i tryb przyznawania nagród za 
szczególne osiągnięcia w dziedzinie twórczości  artystycznej, upowszechnianie 
i ochrony kultury oraz wysokości tych nagród 

4. ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych 
5. uprawnień do ulgowych i bezpłatnych przejazdów środkami miejskiego 

publicznego transportu zbiorowego  
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6. zmian w budżecie miasta na rok 2011. 
7. zmian w uchwale w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej  
8. przekazania środków finansowych dla policji 

  9. zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze, 
informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji 
o przebiegu wykonania planów finansowych instytucji kultury 

10. nadania nazwy dla placu 
 
2. Interpelacje, zapytania i oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na interpelacje i 

zapytania. 
3.Wolne wnioski 
4. Zakończenie obrad. 
 
 
Ad. 2. 

Radni nie wnieśli uwag do protokółu Nr VIII/11 z sesji Rady Miasta 
Kędzierzyn-Koźle odbytej 28 kwietnia 2011 r.. W związku z powyższym 
przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Czeczot stwierdziła przyjęcie protokółu. 
 
Ad. 3. 
Informację o bieżącej działalności przewodniczącego Rady oraz korespondencji 
w okresie międzysesyjnym przedstawiła Elżbieta Czeczot Przewodnicząca Rady 
Miasta.  

(pisemna informacja stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Ad. 4. 
Informację o działaniach i decyzjach podjętych przez Prezydenta Miasta w okresie 
międzysesyjnym przedstawił Prezydent Miasta Tomasz Wantuła.  

(pisemna informacja stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
 
Część I. 
Informacja nt. estetyki dużych obiektów niestanowiących własności Gminy, w tym 
wiaduktu PKP.  
 
Temat zreferował Zastępca Kierownika Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i 
Planowania Przestrzennego p. Janusz Kaczmarczyk. Dla pełnego zobrazowania zagadnienia 
rodnym zostały przedstawione multimedialne zdjęcia. 
 
W dyskusji głos zabrali: 
Stanisław Gładysz poprosił o bliższą informacje na temat działań gminy podjętych w 
stosunku do właścicieli budynku przy ul. Żeromskiego w celu poprawienia stanu tego 
obiektu.  
 
Grzegorz Chudomięt poruszył problem zdewastowanych obiektów przejętych przez 
Kędzierzyńsko-Kozielski Park Przemysłowy oraz podał przykład niemocy władz 
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samorządowych w stosunku do właścicieli terenu po tartaku i budynku po spółdzielni 
Braille`a.  
 
Adam Sadłowski w wypowiedzi wskazał na potrzebę uporządkowania terenu wzdłuż 
nowo powstałej obwodnicy i Mostu Południowego oraz po tartaku przy ul. Tartacznej. 
Poprosił również o informację na temat budowanego kompleksu garaży przy ul. 
Królowej Jadwigi – zwrócił uwagę, że część nowych garaży różni się wyglądem od 
już istniejących, co wpływa niekorzystnie na ogólną estetykę. 
 
Janusz Kaczmarczyk poinformował, że miejscowy plan zagospodarowania 
przestrzennego nie jest na tyle dokładny aby określać typ garaży. 
 
Andrzej Kopeć zaapelował aby przy wydawaniu decyzji na nową zabudowę 
mieszkalną bądź usługową kierować się dotychczasowym charakterem i klimatem 
architektonicznym otoczenia. Jako przykład podał nowy budynek, w którym znajduje 
się bank przy Placu Wolności – architektonicznie odbiega on od istniejącej zabudowy.  
 
Janusz Kaczmarczyk wyjaśnił, że rodzaj zabudowy, architekturę obiektów 
powstających na terenie miasta  reguluje miejscowy plan zagospodarowania. Kiedyś 
była wojewódzka komisja architektury, która opiniowała niektóre obiekty lub 
kompleksy zaplanowane do budowy w mieście. Obecnie takiej komisji już nie ma. 
Jedynym organem, który zatwierdza i wydaje pozwolenie na budowę – kierując się 
ustaleniami miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego -  jest Starostwo 
Powiatowe. 
 
Z-ca Prezydenta Miasta Artur Widłak, nawiązując do wypowiedzi Adama 
Sadłowskiego, wyraził opinię że różny wygląd garaży może mieć korzystny wpływ na 
otoczenie. 
 
Prezydent Miasta Tomasz Wantuła poinformował o rozmowach z właścicielami terenu 
po tartaku oraz podmiotami zarządzającymi obiektami na dworcu PKP. Wg deklaracji 
zarządców, dworzec kędzierzyński planowany jest w latach 2012-2013 do 
gruntownego remontu.  
 
Grzegorz Mankiewicz zaproponował podjęcie działań, których skutkiem będzie 
wyłączenie z ruchu pojazdów ulicy Głowackiego, a następnie przekształcenie jej 
w deptak 
 
Prezydent Miasta Tomasz Wantuła poinformował, że już wśród kupców nie ma 
jednomyślności w kwestii utworzenia deptaka. Ponadto poinformował o potrzebie  
wypracowania takich rozwiązań, które pozwolą na dalsze funkcjonowanie mniejszych 
punktów handlowych po uruchomieniu galerii handlowej. 
 
Ryszard Pacułt na wstępie przypomniał, że zaplanowanym tematem  obrad jest 
Informacja nt. estetyki dużych obiektów nie stanowiących własności Gminy, w tym 
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wiaduktu PKP. Natomiast z przebiegu dyskusji wynika potrzeba poszerzenia tematu o  
wątek dot. estetyki obiektów, których właścicielem jest gmina.  
W dalszej części podkreślił potrzebę wprowadzenia takich rozwiązań, które umożliwi ą 
wprowadzenie ładu architektonicznego w mieście. Poparł również plany dot. zamiany  
terenu po tartaku  na działkę na terenie KKPP. 
 
Grzegorz Peczkis poruszył problem zalegających w okolicy dworca liści. 
 
Halina Mińczuk poruszyła  problem dewastacji terenu basenów portowych.  
 
Upewniwszy się, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji, prowadząca obrady Elżbieta 
Czeczot ogłosiła 10-cio minutową przerwę. 
(przerwa trwała od 11.30 do 12.00) 
 
Po wznowieniu obrad i stwierdzeniu kworum przystąpiono do realizacji części II – 
absolutoryjnej -  porządku obrad. 
 
1. Rozpatrzenie sprawozdań finansowych Gminy Kędzierzyn-Koźle oraz 
sprawozdania z wykonania budżetu miasta za rok 2010 
 

1. wystąpienie Prezydenta Miasta 
 

Prezydent Miasta Tomasz Wantuła w wystąpieniu przypomniał, że w dniu 30 marca 
2011 roku przedstawił Regionalnej Izbie Obrachunkowej i Radzie Miasta: 
- sprawozdanie roczne z wykonania budżetu miasta Kędzierzyn-Koźle za rok 2010, 
- sprawozdanie roczne z wykonania planów finansowych samorządowych instytucji 
kultury za rok 2010 
- informację o stanie mienia Gminy Kędzierzyn-Koźle. 
Natomiast w dniu 6 maja 2011 roku radni otrzymali  sprawozdania finansowe Gminy 
Kędzierzyn-Koźle za rok 2010 (wraz z dziesięcioma załącznikami). 
26 kwietnia 2011 r. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej przekazał 
uchwałę w sprawie pozytywniej opinii do przedłożonego sprawozdania z wykonania 
budżetu miasta  za rok 2010.  
Podczas prac komisji problemowych związanych z wypracowaniem opinii do 
przedłożonych sprawozdań z wykonania budżetu, wyjaśnień udzielali Skarbnik Miasta 
Alina Janik, kierownicy wydziałów Urzędu Miasta oraz dyrektorzy gminnych 
zakładów budżetowych. 
 

2. wystąpienie Skarbnika Miasta 
 

Skarbnik Miasta Alina Janik w wystąpieniu omówiła  wprowadzone w trakcie roku 
budżetowego zmiany do budżetu miasta uchwalonego na rok 2010. 
 
 3. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej i komisji problemowych do 
sprawozdania  z wykonania budżetu miasta za rok 2010 
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Przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta Czeczot odczytała uchwałę nr 210/2011 z dnia 
18 kwietnia 2011 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Opolu 
w sprawie opinii o sprawozdaniu Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle z wykonania 
budżetu miasta Kędzierzyn-Koźle za 2010 r.  – opinia pozytywna.  
(tekst uchwały w załączeniu do protokołu) 
 
Następnie przewodniczący komisji problemowych kolejno przedstawili wypracowane 
na posiedzeniach opinie do sprawozdania z wykonania budżetu miasta za rok 2010. 
I tak: 
- Robert Młodziński poinformował o pozytywnej opinii Komisji Finansowo-
Gospodarczej, 
- Zbigniew Barszcz poinformował o pozytywnej opinii Komisji Urbanistyki, 
Architektury i Środowiska Naturalnego 
- Tadeusz Urbańczyk poinformował o pozytywnej opinii Komisji Prawno-
Administracyjnej 
- Telesfor Jankowski poinformował o pozytywnej opinii Komisji Strategii i Rozwoju 
- Ryszard Pacułt poinformował o pozytywniej opinii Komisji Oświaty, Kultury i 
Kultury Fizycznej  
- Rafał Olejnik poinformował o pozytywniej opinii Komisji Zdrowia, Spraw 
Socjalnych i Rodziny. 
 
4. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej  w sprawie absolutorium oraz opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej do wniosku Komisji Rewizyjnej 
 
 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Grzegorz Chudomięt odczytał uchwałę nr 1/2011 
Komisji Rewizyjnej z dnia 11 maja 2011roku w sprawie opinii o wykonaniu budżetu 
miasta za rok 2010 i wniosku o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta 
Kędzierzyn – Koźle za rok 2010. 
 

Komisja Rewizyjna  po zapoznaniu się i przeanalizowaniu: 
1. sprawozdania z wykonania budżetu miasta za rok 2010 wraz z opinią Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Opolu, 
2. sprawozdania finansowego za rok 2010, 
3. informacji o stanie mienia komunalnego, 
4. wyników kontroli problemowych przeprowadzonych przez komisję rewizyjną 

w roku 2011 dot. kwestii związanych z wykonaniem budżetu miasta za rok 2010, 
5. informacji uzyskanych na posiedzeniach komisji rewizyjnej w dniach 13 kwietnia 

i 11 maja 2011 roku od kierowników komórek organizacyjnych Urzędu Miasta 
dotyczących realizacji budżetu miasta za rok 2010, 

 
opiniuje pozytywnie sprawozdania i informację, o których mowa w pkt.1-3 wraz z 
uzasadnieniem zawartym w załączniku do niniejszej uchwały i zwraca się do Rady 
Miasta o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Kędzierzyn – Koźle z 
wykonania budżetu za rok 2010. 
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Wiceprzewodniczący Rady Miasta Marek Niemiec odczytał uchwałę nr 295/2011 
z dnia 24 maja 2011 r. Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 
Opolu nt. opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium za 2010 r. 
Skład Orzekający pozytywnie opiniuje wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 
Kędzierzyn-Koźle o udzielenie absolutorium Prezydentowi Miasta Kędzierzyn-Koźle 
za wykonanie budżetu miasta za 2010 rok. 
(pisemna uchwała wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do nin. protokołu)  
 
5. dyskusja 
 
Ryszard Pacułt na wstępie poinformował, że pozytywnie ocenia realizacje budżetu 
miasta za 2010 rok oraz działania obu Prezydentów Miasta w tym zakresie.  
W dalszej części nawiązując do  sprawozdania z wykonania budżetu miasta za rok 
2010 poprosił o wyjaśnienie i ewentualnie skorygowanie zapisów : 
- str. 24  zapis dot. subwencji 
- str. 43 sformułowanie „promenada przy ul. Łukasiewicza” należy zastąpić 
„promenada Księdza Ludwika Rutyny” 
Ponadto poprosił o wyjaśnienie zróżnicowania wydatków na obsługę wyborów na  
Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej i wyborów samorządowych (zapis dot. 
wydatkowanych kwot na str. 62). 
Na zakończenie zwrócił uwagę na zapisy dot. zrealizowanych wydatków związanych z 
utworzeniem Muzeum Ziemi Kozielskiej (kwota 1.749,48zł) – wyraził nadzieję, że w 
2011 r. będą one wyższe.  
 
Andrzej Kopeć interesował się wysokością kwot jakie gmina uzyskała od towarzystw 
ubezpieczeniowych z tytułu ubezpieczeń od szkód wyrządzonych przez powódź 
w 2010 r.  Zwrócił również uwagę na fakt, że większą część budżetu w 2010 r. 
realizował inny prezydent miasta. Jednak budżet ten będzie punktem odniesienia dla 
kolejnych budżetów uchwalanych na najbliższe lata. Poruszył również temat 
sygnalizowanych przez rząd zmian dot. włączenia samorządów do walki z deficytem 
budżetowym. Wyraził obawy, że działania te spowodują  ograniczenia inwestycyjne w 
gminach. Na zakończenie wspomniał o dyskusji, jaka wywiązała się  na posiedzeniu 
Komisji Strategii i Rozwoju w trakcie  opiniowania zmian do budżetu miasta na rok 
2011. Wyraził nadzieję, że również na sesji Rady Miasta  zostanie przeprowadzona 
podobna dyskusja. 
 
Grzegorz Mankiewicz  zwrócił uwagę na niskie wykonanie (35%) podatku 
dochodowego od osób prawnych. 
 
Grzegorz Chudomięt podkreślił  potrzebę zastanowienia się nad skalą inwestycji, które 
będą wymagały stałego dofinansowania. Ponadto zwrócił się z prośbą do Prezydenta 
Miasta aby przy pomocy podległych służb przeanalizował kilka budżetów miasta (np. 
od 2006 r. ), co pozwoli  na sformułowanie wniosków na temat realizowanych  
kierunków. Na zakończenie krótko podzielił się swoimi spostrzeżeniami dot. wyników 
kontroli na targowisku Manhattan i realizacji zadania „budowa ulicy Litewskiej”.   
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Stanisław Gładysz podzielił się swoimi spostrzeżeniami na temat: 
- dochodów i wydatków budżetu miasta, 
- sprzedaży mieszkań z bonifikatą 
- skuteczności windykacji.  
 
Adam Sadłowski nawiązując do zapisów na str. 60 sprawozdania, poprosił o bliższą 
informację na temat kwoty 899.140,00zł  na realizację zadania „promocja Miasta 
przez ZAKSA”. 
 
Do zagadnień  poruszonych przez radnych w trakcie dyskusji odniosła się i udzieliła 
wyjaśnień Skarbnik Miasta Alina Janik. 
 
Po stwierdzeniu, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji, prowadząca obrady Elżbieta 
Czeczot przystąpiła do realizacji kolejnych punktów przyjętego porządku obrad. 
 
Ad. 2. 
Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy za 2010 rok. 
 
Radni nie wnosząc uwag podjęli uchwałę stosunkiem głosów: 
 „za” oddano 21  głosów  
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się”1. 

Uchwała Nr IX/107/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 30 maja 2011 r. 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania  
budżetu Gminy za 2010 rok 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Ad. 3. 
Podjęcie uchwały w sprawie absolutorium dla Prezydenta Miasta 
 
Radni nie wnosząc uwag podjęli uchwałę stosunkiem głosów: 
 „za” oddano 21  głosów  
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się”1. 

Uchwała Nr IX/108/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 30 maja 2011 r. 

w sprawie udzielenia Prezydentowi Miasta Kędzierzyn-Koźle absolutorium z tytułu 
wykonania budżetu za 2010 rok 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
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Przed przystąpieniem do realizacji III części porządku obrad, prowadząca obrady 
Elżbieta Czeczot ogłosiła 10-cio minutową przerwę (od. 13.00 do 13.10). 
 
Po wznowieniu obrad i stwierdzeniu kworum przystąpiono do realizacji części III. 
 
1. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia Regulaminu Funkcjonowania 

Cmentarzy Komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu 
 
Przewodniczący Komisji Prawno-Administracyjnej Tadeusz Urbańczyk 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt ww. uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego 
Zbigniew Barszcz poinformował, że komisja jednogłośnie (6 głosów „za”) pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 
Grzegorz Peczkis przedstawił wniosek o zmianę punktu w rozdziale IX 3.1.4) o treści 
„wniesienia przed ceremonią pogrzebową wymaganych opłat za korzystanie z 
cmentarza i urządzeń cmentarnych bądź za usługi zlecone zarządowi cmentarzy 
komunalnych”  na punkt IX 3.1.4) o treści „wniesienia wymaganych opłat za 
korzystanie z cmentarza i urządzeń cmentarnych bądź za usługi zlecone zarządowi 
cmentarzy komunalnych”. 
(pisemny wniosek w załączeniu do protokołu) 
Uzasadniając wniosek podkreślił, że wnoszenie opłat przed wykonaniem usługi 
cmentarnej jest  niezgodne z ogólnymi zasadami. Dodatkowym argumentem 
uzasadniającym skreślenie zapisu „przed ceremonia pogrzebową” jest fakt, że Zakład 
Ubezpieczeń Społecznych rozlicza koszty pogrzebowe miesiąc po wykonaniu usługi 
pogrzebowej.  
 
Piotr Pabisz, dyrektor MZC  poinformował, że wnioskowana zmiana została 
uwzględniona w drugiej wersji regulaminu.  
 
Następnie na prośbę przewodniczącej Rady Miasta Elżbiety Czeczot głos zabrał 
Tadeusz Urbańczyk, który poinformował, że w trakcie opiniowania projektu 
regulaminu poprawki zgłosili: 
- Grzegorz Chudomięt wnioskował, aby w Regulaminie funkcjonowania cmentarzy 
komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu, w rozdziale II Rodzaje grobów, w pkt 6 
wykreślić wyrażenie „takim samym” oraz „jak miejsce zajęte pod grób” 
pozostawiając treść pkt 6 w następującej treści: 
„Prawo do miejsca zarezerwowanego podlega opłatom.”.   
 
- Ryszard Pacułt sugerował, aby w rozdziale V Zagospodarowanie i wygląd grobów, w 
punkcie 5 na końcu dodać zdanie: „W sytuacji gdy nawiązanie kontaktu                        
z opiekunami grobów sąsiednich jest niemożliwe, decyzję wydaje zarząd cmentarza”. 
Natomiast w punkcie 6 tego samego rozdziału wyrażenie „datę śmierci” zastąpić na 
„data ich śmierci”. 



 11

W rozdziale VII Postanowienia porządkowe wykreślić w pkt 3 ppkt 4 i 11 (określone 
we wcześniejszych zapisach). 
W rozdziale IX Zasady świadczenia usług pogrzebowych, kamieniarskich, 
remontowo-budowlanych w pkt 4 wyrażenie „w dni powszednie” zastąpić na „od 
poniedziałku do piątku…”. 
Komisja jednogłośnie (5 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt ww. 
uchwały wraz z przyjętymi wnioskami i sugestiami. 
  
Piotr Pabisz, dyrektor MZC poinformował, że wnioskowane zmiany zostały 
uwzględnione w drugiej wersji  regulaminu. 
 
W związku z tą informacją prowadząca obrady Elżbieta Czeczot zaproponowała aby zawiesić   
realizację punktu i wznowić po przedłożeniu radnym drugiej wersji projektu regulaminu 
(wraz z poprawkami). 
 
 
2. podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pochowanie zwłok na 

terenie cmentarzy komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu oraz za korzystanie z 
obiektów i urządzeń znajdujących się na ich terenie 

 
Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej Robert Młodziński poinformował, 
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodniczący Komisji Urbanistyki, Architektury i Środowiska Naturalnego 
Zbigniew Barszcz  poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały. 
 
Grzegorz Peczkis przedstawił wniosek o skierowanie do poprawy i uzupełnienia 
proponowanego cennika opłat oraz kalkulacji proponowanych stawek za pochowanie 
zwłok na terenie cmentarzy komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu oraz za korzystanie z 
obiektów i urządzeń znajdujących się na ich terenie. 
„Uzasadnienie:  

Cennik oraz proponowana kalkulacja kosztów jest niespójna.  
Np. w poz. 1 proponowanej kalkulacji kosztów ,kolumna 3 jest kwota 8200 zł, co ma 
stanowić 1,24 % udziału w pokryciu kosztów utrz. cm. w 20lOr., Jeżeli tak, to kwota bazowa 
wyniesie 661 290 zł. W poz. 6 tej samej tabeli, kwota 408 zł to 0,07 kosztów utrzym. cm., a 
zatem kwota bazowa wychodzi 582857 zł. Czyli kalkulacja ta ma różne kwoty bazowe a 
powinna być jedna.  

Cennik ten jest niekompletny.  
Aby ustalić wysokość opłat, należy znać koszty utrzymania cmentarzy. W załączonych 
materiałach nie ma tabeli, w której te koszty byłyby wyliczone i wyszczególnione. Chodzi o 
koszty w układzie rodzajowym, takie jak: wywóz nieczystości, amortyzacja, zakup 
materiałów eksploatacyjnych, płace, podatki, itd. Suma tych kosztów daje kwotę bazową, od 
której można liczyć potrzebne wskaźniki, i dokładnie wiedzieć, co ile kosztuje, i jaki to jest 
procent kosztów całkowitych. Brak informacji, nt. jaki procent kosztów stanowią płace, a jaki 
np. wywóz nieczystości, w praktyce uniemożliwia ocenę efektywności działania MZC, a tym 
bardziej ustalenia nowych opłat. Podwyżka typu 10% nie jest podwyżką realną, gdyż po 
analizie wyników może się okazać, że niektóre pozycje trzeba podwyższyć o 20%, inne o 
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12%, a jeszcze inne w ogóle.  
Wprowadzono oddzielne pozycje z prawem do postawienia pomnika, i bez tego prawa. 
Problem jest w tym, że bardzo często jest tak, że w momencie pogrzebu, rodzina nie wie 
jeszcze, czy będzie pomnik, nagrobek, etc. Takie decyzje podejmuje się nieraz po roku, 
dwóch. W tej sytuacji powinna być opcja dokupienia takiego "prawa" do nagrobka. Nie ma 
takiej pozycji w cenniku.  

W Regulaminie zostało zapisane, w jakich sytuacjach "dopuszcza się" do pobierania 
opłat [str.3 i 4], np. za zatwierdzenie projektu grobu murowanego, nagrobka. Nie ma kwoty, a 
powinna być w Cenniku.  

Warto zastanowić się na 30% dodatkiem do ceny usług w dni wolne i w 
nadgodzinach, gdyż są to głównie ceny usług pogrzebowych, których nie ma w Cenniku. Nie 
można ustalać dodatku 30% do usług, których w Cenniku nie ma. Argument, że trzeba  
pracownikom zapłacić za nadgodziny, nie jest wystarczający, gdyż można oddać te godziny, 
dniem wolnym.  

W Cenniku nie ma w ogóle cen usług pogrzebowych, a są one, integralną częścią 
MZC. Cennik powinien zawierać ceny wszystkich świadczonych przez MZC usług.” 
(pisemny wniosek i uzasadnienie w załączeniu do nin. protokółu) 
 
Zbigniew Barszcz zwrócił uwagę, że ostatnia podwyżka cennika miała miejsce w 2002 
roku, co uzasadnia urealnienie dzisiaj opłat. 
 
Następnie do wniosku Grzegorza Peczkisa odniósł się Piotr Pabisz, dyrektor MZC. 
Przyznał, że w 3-4 pozycjach skalkulowane  kwoty zostały zaokrąglone, jednak są to 
setne wielkości. W dalszej części uzasadnił skalkulowane koszty.  
 
Grzegorz Peczkis przedstawił kolejne szczegółowe pytania i  uwagi do przedłożonej 
kalkulacji. Ponadto podzielił się uwagą, że w przypadku MZC gmina prowadzi 
działalność na którą ma monopol. 
 
Maciej Pająk, radca prawny poinformował, że gmina nie ma monopolu na 
przyjmowanie zwłok na pochowanie na cmentarzach komunalnych, gdyż oprócz 
cmentarzy komunalnych istnieją cmentarze wyznaniowe  przyjmujące zwłoki do 
pochowania. 
 
Piotr Pabisz, dyrektor MZC obszernie przedstawił zadania postawione przed MZC 
oraz uzasadnił przyjęte w kalkulacji stawki. 
 
Grzegorz Mankiewicz  wyraził obawy, że dotychczasowa wymiana zdań między 
Grzegorzem Peczkisem a Piotrem Pabiszem, dyrektorem MZC,  nie zmierza do 
wypracowania konsensusu. Jego zdaniem właściwym miejscem na tego typu dyskusję 
i wyjaśnianie wątpliwości jest posiedzenie komisji, a nie sesja Rady. W związku z tym 
zgłosił wniosek formalny o zakończenie dyskusji i przejście do głosowania nad 
projektem uchwały. 
 
Andrzej Kopeć  poinformował, że jest przeciwny zamykaniu dyskusji, natomiast jest 
za kontynuowaniem procedowania prac poprzedzających podjęcie uchwały. 
Nawiązując do wątpliwości zgłaszanych przez Grzegorza Peczkisa oraz wyjaśnień 
dyrektora MZC  wyraził swoje zdanie iż gmina nie jest od tego by konkurować z 
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przedsiębiorczością prywatną i stanowić dla nich konkurencję, ponieważ pozycja 
gminy w stosunku do innych podmiotów jest dominująca. 
 
Grzegorz Chudomięt poinformował, że ma inne wątpliwości niż Grzegorz Peczkis. 
Jednocześnie wyraził obawy, że zamknięcie dyskusji nie pozwoli na ich 
przedstawienie.  
 
Artur Widłak, Z-ca Prezydenta Miasta poinformował, że nie w pełni zgadza się z 
wypowiedzią Andrzeja Kopcia. Jednocześnie wskazał na rolę społeczną jaką pełni 
dyrektor MZC hamując wzrost cen na usługi. 
 
Następnie przewodnicząca obrad poddała pod głosowanie wniosek Grzegorza 
Peczkisa o skierowanie do poprawy i uzupełnienia proponowanego cennika opłat oraz 
kalkulacji proponowanych stawek za pochowanie zwłok na terenie cmentarzy 
komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń 
znajdujących się na ich terenie. 
„za” wnioskiem oddano 5 głosów, 
„przeciw” 15, 
„wstrzymujących się” 2 głosy 
Wniosek został odrzucony. 
 
Kolejne głosowanie dotyczyło wniosku Grzegorza Mankiewicza o zamknięcie 
dyskusji i przejście do głosowania nad projektem uchwały: 
„za” oddano 14 głosów, 
„przeciw” 5 
„wstrzymujących się” 1 głos. 
Rada przyjęła wniosek. 
 
W związku z powyższym prowadząca obrady Elżbieta Czeczot poddała pod 
głosowanie projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za pochowanie zwłok 
na terenie cmentarzy komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu oraz za korzystanie z 
obiektów i urządzeń znajdujących się na ich terenie 
„za” oddano 17 głosów 
„przeciw” 3 
„wstrzymujących się” 1 głos 
Na prośbę Grzegorza Chudomięta wprowadzono zapis w protokóle że nie brał udziału 
w głosowaniu.  
 

Uchwała  Nr IX/109/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 30 maja 2011 r. 

w sprawie ustalenia wysokości opłat za pochowanie zwłok na terenie cmentarzy 
komunalnych w Kędzierzynie-Koźlu oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń 

znajdujących się na ich terenie 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
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Następnie przystąpiono do kontynuowania punktu  nr 1. Podjęcie uchwały w sprawie 
wprowadzenia Regulaminu Funkcjonowania Cmentarzy Komunalnych w 
Kędzierzynie-Koźlu 
 
Grzegorz Chudomięt zgłosił wniosek o zamknięcie dyskusji i przejście do głosowania: 
„za” oddano 21 głosów 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 1 głos 
Rada przyjęła wniosek. 
 
W związku z powyższym prowadząca obrady poddała pod głosowanie projekt 
uchwały wraz z wnioskowanymi poprawkami 
„za” oddano 17 głosów 
„przeciw” 2 
„wstrzymujących się” 3 głosy 
 

Uchwała  Nr  IX/110/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 30 maja 2011 r. 

 
w sprawie wprowadzenia Regulaminu Funkcjonowania Cmentarzy Komunalnych w 

Kędzierzynie-Koźlu 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
3. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu określającego zasady i tryb 

przyznawania nagród za szczególne osiągnięcia w dziedzinie twórczości  
artystycznej, upowszechnianie i ochrony kultury oraz wysokości tych nagród 

 
Tadeusz Urbańczyk poinformował, że na posiedzeniu Komisji Prawno-
Administracyjnej radny Grzegorz Chudomięt złożył wniosek o dokładne 
sprecyzowanie zapisu w § 2.1 pkt a Regulaminu określającego zasady i tryb 
przyznawania nagród za szczególne osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, 
upowszechniania o ochrony kultury oraz wysokości tych nagród. 
Zgodnie z sugestią radcy prawnego Macieja Pająka proponował, aby obecny zapis tj. 
„reprezentować gminę Kędzierzyn-Koźle”  zastąpić na jedną z niżej wymienionych 
propozycji: 
- jest mieszkańcem gminy Kędzierzyn-Koźle, 
- osoba zamieszkała na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle, 
- jednostka organizacyjna mająca siedzibę na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle. 
Komisja jednogłośnie (5 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt ww. 
uchwały wraz z przyjętym wnioskiem. 
 
Ryszard Pacułt, Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 
poinformował, że  komisja mając wiedzę na temat wniosku Komisji Prawno-
Administracyjnej, przyjęła jego wniosek o dokładne sprecyzowanie zapisu  w § 2.1 
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pkt a Regulaminu określającego zasady i tryb przyznawania nagród za szczególne 
osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania o ochrony kultury 
oraz wysokości tych nagród. 
Zaproponował, aby obecny zapis tj. „reprezentować gminę Kędzierzyn-Koźle”  
zastąpić na: 
- być mieszkańcem gminy Kędzierzyn-Koźle lub jednostką organizacyjną mającą 
siedzibę na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle. 
 
Jednocześnie komisja sugeruje, aby z wniosku o przyznanie nagrody Prezydenta 
Miasta Kędzierzyn-Koźle za szczególne osiągnięcia w dziedzinie twórczości 
artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury wycofać druk „Dane osobowe do 
celów podatkowych” do czasu przyznania nagrody przez prezydenta miasta. 
Wniosek przyjęto jednogłośnie (7 głosów „za”). 
 
Komisja jednogłośnie (7 głosów „za”) pozytywnie zaopiniowała projekt ww. 
uchwały wraz z przyjętymi wnioskami. 
 
Lidia Bryła, p.o. Kierownika Wydziału Oświaty i Kultury poinformowała, że 
prezydent miasta przyjął wnioskowane przez komisje zmiany i proponuje aby punkt a) 
otrzymał treść: 

a) być mieszkańcem gminy  Kędzierzyn-Koźle lub jednostką organizacyjną mającą swoją 

siedzibę na terenie gminy Kędzierzyn-Koźle, 

Ponadto prezydent przyjął sugestię dot. wycofania druku „Dane osobowe do celów 
podatkowych” do czasu przyznania nagrody przez prezydenta miasta. 
 
Grzegorz Chudomięt zgłosił wniosek o niedyskutowanie i przejście do głosowania 
projektu uchwały: 
„za” oddano 19 głosów 
„przeciw” 2 
„wstrzymujących się” 1 głos 
Rada przyjęła wniosek. 
 
W związku z powyższym prowadząca obrady poddała pod głosowanie projekt 
uchwały wraz z przyjętymi poprawkami: 
„za” oddano 22 głosy 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 

Uchwała Nr IX/111/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 30 maja 2011 r. 

 
w sprawie przyjęcia regulaminu 

określającego zasady i tryb przyznawania nagród za szczególne osiągnięcia w dziedzinie  
twórczości artystycznej, upowszechniania i ochrony kultury oraz wysokości tych nagród. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
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4. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru 
żłobków i klubów dziecięcych 

 
 
Rafał Olejnik, Przewodniczący Komisji Zdrowia, Spraw Socjalnych i Rodziny 
poinformował, że komisja przyjęła wniosek aby  opłata za wpis wynosiła 200 zł 
(w projekcie proponowana jest stawka 500zł)   
Z tą poprawka komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Robert Młodziński, Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej poinformował, 
że komisja przyjęła wniosek Andrzeja Kopecia, aby  opłata za wpis wynosiła 10 zł  
Z tą poprawką komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Ryszard Pacułt, Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej 
poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały wraz z 
wnioskowana przez Adama Sadłowskiego zmianą aby opłata za wpis do 
prowadzonego przez Prezydenta Miasta Kędzierzyn-Koźle rejestru żłobków  i klubów 
dziecięcych, wynosiła 50 zł. 
 
Do powyższych propozycji odniósł się Tomasz Wantuła, prezydent miasta, który  
zaproponował kompromisową stawkę, tj. w wys. 300 zł.  
 
Grzegorz  Chudomięt zwrócił się z prośbą o przeprowadzenie głosowania, w celu 
ustalenia stanowiska Rady do wnioskowanych stawek. 
 
Grzegorz Mankiewicz zarzucił Grzegorzowi Chudomiętowi złośliwe pobudki, którymi 
kieruje się składając wnioski o przerwanie dyskusji. 
 
Grzegorz Chudomięt nie zgodził się z zarzutem. Jednocześnie wyjaśnił, że jego 
wniosek jest konsekwencją wniosku o zakończenie dyskusji zgłoszonego przez 
Grzegorza Mankiewicza w trakcie procedowania projektu uchwały w sprawie 
ustalenia wysokości opłat za pochowanie zwłok na terenie cmentarzy komunalnych w 
Kędzierzynie-Koźlu oraz za korzystanie z obiektów i urządzeń znajdujących się na ich 
terenie 
 
Następnie głos zabrał radca prawny Maciej Pająk, który po podsumowaniu przebiegu 
dyskusji przypomniał o autopoprawce prezydenta miasta do projektu uchwały 
polegającej na obniżeniu stawki z 500 zł na 300 zł. Zwrócił również uwagę, że do tej 
pory nie padł i nie został poddany pod głosowanie wniosek formalny o zamknięcie 
dyskusji nad projektem uchwały, co daje możliwości radnym na przedstawienie 
swoich opinii i wniosków. 
 
Grzegorz Chudomięt doprecyzował wniosek aby zakończyć dyskusję i przejść do 
głosowania poszczególnych wniosków. 
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Ryszard Pacułt poparł wniosek Grzegorza Chudomięta. Jednocześnie przypomniał, że 
komisje wypracowały trzy wnioski zmieniające stawkę zaproponowaną w projekcie 
uchwały. Również prezydent miasta wprowadził autopoprawkę do projektu uchwały. 
W związku z powyższym wskazane jest aby Rada zajęła stanowisko do 
proponowanych stawek. 
 
Andrzej Kopeć zwrócił się z prośbą o odrzucenie wniosku Grzegorza Chudomięta, 
ponieważ chciałby przedstawić argumentację uzasadniającą jak najniższą opłatę. 
 
Następnie prowadząca obrady Elżbieta Czeczot   poddała pod głosowanie wniosek 
Grzegorza Chudomięta o zamknięcie dyskusji: 
„za” oddano 12 głosów, 
„przeciw” 7 
„wstrzymujących się” 2 głosy. 
 
W związku z przyjęciem wniosku, przewodnicząca obrad Elżbieta Czeczot poddała 
pod głosowanie: 
1) wniosek Komisji Finansowo-Gospodarczej (zgłoszony przez Andrzeja Kopecia) 
aby  opłata za wpis wynosiła 10 zł  
„za” oddano 8 głosów, 
„przeciw” 13 
„wstrzymujących się” 1 głos. 
Wniosek został odrzucony 
 
2) wniosek Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej (zgłoszony przez Adama 
Sadłowskiego) aby  opłata za wpis wynosiła 50 zł  
„za” oddano 11 głosów, 
„przeciw” 10 
„wstrzymujących się” 1 głos. 
 
Po konsultacji z radcą prawnym, przewodnicząca obrad Elżbieta Czeczot poddała pod 
głosowanie projekt uchwały wraz z przyjętym wnioskiem ustalającym opłatę za wpis do 
rejestru żłobków i klubów dziecięcych, prowadzonego przez Prezydenta Miasta Kędzierzyn-
Koźle, w wysokości 50,-zł. 
 
„za” oddano 13 głosów, 
„przeciw” 6 
„wstrzymujących się” 3 głosy. 
 

Uchwała Nr IX/112/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 30 maja 2011 r. 

 
w sprawie ustalenia wysokości opłaty za wpis do rejestru żłobków i klubów dziecięcych.  

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie uprawnień do ulgowych i bezpłatnych przejazdów 
środkami miejskiego publicznego transportu zbiorowego  

 
Informację o pozytywnych opiniach Komisji Prawno-Administracyjnej i Finansowo-
Gospodarczej przedstawili Tadeusz Urbańczyk i Robert Młodziński - komisje 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały przekazany radnym jako autopoprawka 
prezydenta miasta z dnia 18 maja br. 
 
Grzegorz Chudomięt zgłosił wniosek o zamknięcie  dyskusji i przejście do 
głosowania. 
 
Grzegorz Mankiewicz  poinformował, że jest przeciwny wnioskowi i proponuje 
rozważyć możliwość przywrócenia zapisu, który uprawniał opiekunów społecznych i 
pielęgniarki środowiskowe do bezpłatnych przejazdów.  
 
Grzegorz  Chudomięt uzasadniając wniosek o zamknięcie dyskusji poinformował, że 
Grzegorz Mankiewicz jest członkiem Komisji Finansowo-Gospodarczej i na tym 
posiedzeniu miał możliwość zgłoszenia zmian do projektu uchwały. 
  
Następnie prowadząca obrady Elżbieta Czeczot poddała pod głosowanie wniosek 
Grzegorza Chudomięta o zamknięcie dyskusji: 
„za” oddano 13 głosów, 
„przeciw” 5 
„wstrzymujących się” 3 głosy. 
 
W związku z powyższym przewodnicząca obrad Elżbieta Czeczot poddała pod 
głosowanie projekt uchwały przekazany radnym jako autopoprawka prezydenta miasta 
z dnia 18 maja 2011 r. 
„za” oddano 17 głosów, 
„przeciw” 5 
„wstrzymujących się” 0. 

Uchwała Nr IX/113/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn – Koźle 
z dnia 30 maja 2011 r. 

 
w sprawie uprawnień do ulgowych i bezpłatnych przejazdów środkami miejskiego, 
publicznego transportu zbiorowego. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2011. 
 
Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej Robert Młodziński poinformował, 
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Grzegorz Chudomięt zgłosił wniosek o zamknięcie  dyskusji i przejście do 
głosowania. 
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Przeciw wnioskowi wypowiedział się Andrzej Kopeć. Poinformował, że chciałby 
wypowiedzieć się na temat środków zaplanowanych na realizację zadania pn. „PT i 
wykonanie adaptacji budynku przy ul. Dąbrowszczaków na  mieszkania socjalne”.  
Ponadto chciałby aby w trakcie realizacji punktu odbyła się dyskusja jaka miała 
miejsce na posiedzeniu Komisji Strategii i Rozwoju, aby radni mieli świadomość  na 
temat zagrożeń jakie mogą pojawić się dla inwestycji realizowanych przez gminę w 
kolejnych latach budżetowych. 
 
Grzegorz Chudomięt uzasadniając wniosek stwierdził, że miejscem odpowiednim na 
tego typu dyskusje jest posiedzenie Komisji Finansowo-Gospodarczej. Przypomniał że 
wcześniej również miał swoje uwagi do projektu uchwały jednak nie mógł ich 
przedstawić z powodu przyjęcia wniosku o zakończenie dyskusji i przejście do 
głosowania. 
 
Następnie prowadząca obrady Elżbieta Czeczot poddała pod głosowanie wniosek 
Grzegorza Chudomięta o zamknięcie dyskusji: 
„za” oddano 11 głosów, 
„przeciw” 7 
„wstrzymujących się” 2 głosy. 
 
W związku z powyższym przewodnicząca obrad Elżbieta Czeczot poddała pod 
głosowanie projekt uchwały wraz z dwiema autopoprawkami: 
„za” oddano 15 głosów, 
„przeciw” 3 
„wstrzymujących się” 3. 
 

Uchwała Nr IX/114/11    
 

Rady Miasta  Kędzierzyn – Koźle 
z dnia  30 maja 2011r.      

w sprawie zmian w budżecie miasta na rok 2011.   
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej 
prognozy finansowej  

 
Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej Robert Młodziński poinformował, 
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Grzegorz Chudomięt zgłosił wniosek o zamknięcie  dyskusji i przejście do 
głosowania. 
„za” wnioskiem oddano 19 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 2 głosy. 
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W związku z powyższym przewodnicząca obrad Elżbieta Czeczot poddała pod 
głosowanie projekt uchwały 
„za” oddano 20 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 

 
Uchwała Nr IX/115/11 

 
Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 

z dnia 30 maja 2011 r. 
 

zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 
(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przekazania środków finansowych dla policji 
 
Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej Robert Młodziński poinformował, 
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Grzegorz Chudomięt zgłosił wniosek o zamknięcie  dyskusji i przejście do 
głosowania. 
„za” wnioskiem oddano 17 głosów, 
„przeciw” 1 
„wstrzymujących się” 1 głos. 
 
Przewodnicząca obrad Elżbieta Czeczot poddała pod głosowanie projekt uchwały 
„za” oddano 21 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 
(Na prośbę radnego Andrzeja Kopecia wprowadzono zapis do protokołu, że nie brał udziału 
w głosowaniu.) 
 

Uchwała Nr IX/116/11 
 

Rady Miasta  Kędzierzyn - Koźle 
z dnia 30 maja 2011 r. 

 
w sprawie przekazania środków finansowych dla policji 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie  zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania 
budżetu za I półrocze, informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy 
finansowej oraz informacji o przebiegu wykonania planów finansowych instytucji 
kultury 
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Przewodniczący Komisji Finansowo-Gospodarczej Robert Młodziński poinformował, 
że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Grzegorz Chudomięt zgłosił wniosek o zamknięcie  dyskusji i przejście do 
głosowania. 
„za” wnioskiem oddano 15 głosów, 
„przeciw” 1 
„wstrzymujących się” 3 głos. 
 
Przewodnicząca obrad Elżbieta Czeczot poddała pod głosowanie projekt uchwały 
„za” oddano 20 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr IX/117/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 30 maja 2011r. 

 
w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu za I półrocze, 

informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej oraz informacji              
o przebiegu wykonania planów finansowych instytucji kultury 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy dla placu. 
 
Grzegorz Chudomięt poinformował, że nie zgłosi wniosku o zamknięcie dyskusji, 
gdyż projekt uchwały nie był przedmiotem obrad żadnej komisji problemowej, a więc 
radni nie mieli możliwości wypowiedzenia się na ten temat.  
 
Ryszard Pacułt przypomniał, że swoje stanowisko formalne przedstawił na początku 
sesji, a teraz chce poinformować że będzie głosował za przyjęciem nazwy 
proponowanej w projekcie uchwały. Wyraził również niepokój z powodu trzech dni 
jakie minęły od momentu złożenia wniosku do sekretariatu (20.05.) a następnie  
przekazania do Wydziału Gospodarki Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego 
(23.05.). Zwrócił uwagę, że Komisja Oświaty Kultury i Kultiry Fizycznej obradowała 
24 maja od godz. 15.30. 
( z sali padła informacja, że wniosek został  złożony do w sekretariacie w piątek ok. 13-tej.) 
 
Grzegorz Peczkis podzielił się uwagą, że liczba złożonych podpisów pod wnioskiem o 
nadanie nazwy nie powinna decydować o trybie załatwienia sprawy. 
 
Zbigniew Barszcz  zwrócił się z prośbą o poparcie wniosku młodzieży i podjęcie 
uchwały w sprawie nadania nazwy Plac Młodzieży.  
 
Prezydent Miasta Tomasz Wantuła przeprosił radnych za pominięcie komisji 
problemowych i skierowanie projektu uchwały bezpośrednio pod obrady Rady. 
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Podkreślił, że motywem takich działań jest chęć pokazania młodzieży, że jej wniosek 
może być szybko zrealizowany. Na zakończenie zwrócił się z prośbą do rady o 
podjęcie uchwały. 
 
Po upewnieniu się, że nie ma więcej zgłoszeń do dyskusji wiceprzewodniczący Rady 
Miasta Marek Niemiec poddał projekt uchwały uwzględniający nazwę Plac Młodzieży 
pod głosowanie: 
„za” oddano 20 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 0. 
 

Uchwała Nr IX/118/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn – Koźle  
z dnia 30 maja 2011 r.  

 
w sprawie nadania nazwy dla placu 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Przed przystąpieniem do realizacji kolejnego punktu porządku obrad, prowadzący 
obrady Marek Niemiec ogłosił 20 minut przerwy. (od 15.15 do 15.35) 
 
Po wznowieniu obrad i stwierdzeniu kworum przewodnicząca obrad Elżbieta Czeczot 
poinformowała o wniosku Adama Sadłowskiego aby porządek dzienny dzisiejszej 
sesji uzupełnić o dwa projekty uchwał, tj.: 
1) w sprawie upamiętnienia I rocznicy katastrofy pod Smoleńskiem samolotu z 

delegacją państwową, udającą się na obchody rocznicowe Zbrodni Katyńskiej 
10 kwietnia 2010 r.   

2) w sprawie upamiętnienia 67 rocznicy zbrodni w Hucie Pieniackiej oraz innych 
bestialskich zbrodni, które dotknęły cywilną ludność polską na Kresach. 

Po wysłuchaniu Adama Sadłowskiego, który uzasadnił powyższy wniosek głos 
zabrali: 
- Andrzej Kopeć, Grzegorz Mankiewicz – przypomnieli, że zgodnie z zasadą 

procedowania, projekty uchwał powinny być skierowane do zaopiniowania 
właściwym komisjom problemowym. Wyrazili obawy, że teksty przedłożonych 
oświadczeń (stanowiące załączniki do projektów uchwał) będą wymagały wielu 
poprawek, a miejscem właściwym do tego typu prac jest posiedzenie komisji. 

 
- Ryszard Pacułt poinformował, że jest odmiennego zdania i proponuje aby 
ewentualne poprawki wprowadzić na dzisiejszej sesji.  
 
- Elżbieta Czeczot uzupełniając wypowiedź Adama Sadłowskiego poinformowała o 
planowanej w dniu 4 czerwca br. uroczystości pod patronatem wojewody opolskiego, 
związanej z obchodami Dni Kultury Kresowej. Jeżeli Rada podejmie uchwałę to 
zostanie ona odczytana na tej uroczystości. 
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Ponadto wniosek poparli: Łukasz Szostak, Grzegorz Chudomięt, Stanisław Gładysz.  
 
Prowadząca obrady Elżbieta Czeczot poddała pod głosowanie kolejno: 
1) wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

upamiętnienia I rocznicy katastrofy pod Smoleńskiem samolotu z delegacją 
państwową, udającą się na obchody rocznicowe Zbrodni Katyńskiej 10 kwietnia 
2010 r.   

„za” oddano 16 głosów, 
„przeciw” 0 
„wstrzymujących się” 5 głosów 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 
 
. 
2) wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały w sprawie 

upamiętnienia 67 rocznicy zbrodni w Hucie Pieniackiej oraz innych bestialskich 
zbrodni, które dotknęły cywilną ludność polską na Kresach. 

„za” oddano 14 głosów, 
„przeciw” 1 
„wstrzymujących się” 5 głosów 
Wniosek uzyskał akceptację Rady. 
 
Projekty uchwał zostały wprowadzone do porządku obrad jako punkty: 11 i 12. 
 
11. Podjęcie uchwały w sprawie upamiętnienia I rocznicy katastrofy pod Smoleńskiem 

samolotu z delegacją państwową, udającą się na obchody rocznicowe Zbrodni 
Katyńskiej 10 kwietnia 2010 r.   

 
Inicjatorami projektu uchwały są Adam Sadłowski, Grzegorz Peczkis i Robert 
Młodziński. 
Proponowany tekst oświadczenia radni otrzymali w trakcie sesji. 
 
W trakcie prac nad tekstem oświadczenia, zasadnicza dyskusja skupiła się na 
fragmencie „Polska straciła rankiem 10 kwietnia 2010 r. swoich najświetniejszych 
obywateli: dwóch Prezydentów RP, urzędników państwowych, parlamentarzystów 
wszystkich opcji politycznych, dowództwo Sił Zbrojnych, duchownych różnych 
wyznań, zasłużonych kombatantów i działaczy społecznych”. 
 
Radni wskazywali, że taki zapis nie uwzględnia wszystkich ofiar, tj. Panią 
Prezydentową Marię Kaczyńską, załogę i obsługę samolotu oraz funkcjonariuszy 
BOR. 
W wyniku dyskusji, w trakcie której padały różne warianty przeredagowania ww. 
zapisu radni ( stosunkiem głosów : „za”  16, „przeciw” 0, „wstrzymujących się 4 
głosy) przyjęli wniosek Grzegorza Chudomięta aby  skreślić tekst w którym wymienia 
się ofiary katastrofy „dwóch Prezydentów RP, urzędników państwowych, 
parlamentarzystów wszystkich opcji politycznych, dowództwo Sił Zbrojnych, 
duchownych różnych wyznań, zasłużonych kombatantów i działaczy społecznych”. 
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Ponadto Ryszard Pacułt zaproponował, aby zamiast wyrazu „najświetniejszych” 
wpisać „najwybitniejszych”. 
Poprawka ta została przyjęta przez aklamację. 
 
Po uwzględnieniu wniosku i innych korekt radni jednogłośnie, tj.  21 głosów „za” 
podjęli uchwałę z tekstem oświadczenia: 

Rada Miasta Kędzierzyn-Koźle w związku z pierwszą rocznicą katastrofy 

prezydenckiego samolotu pod Smoleńskiem na terenie Federacji Rosyjskiej, oddaje cześć 

wszystkim jej ofiarom. 

Polska straciła rankiem 10 kwietnia 2010 r. swoich najwybitniejszych Obywateli. 

 Mieszkańcy Kędzierzyna-Koźla zjednoczyli się w tych dniach ze wszystkimi Rodakami 

rozsianymi po całym świecie w żałobie i hołdzie dla tych, co odeszli. Na dalszy plan zeszły 

różnice barw politycznych, wyznań, czy charakterów. Na nowo poczuliśmy wartość i siłę 

jedności narodowej. 

Dziś my, radni Miasta Kędzierzyn-Koźle ze wszystkich klubów, stajemy tak jak rok 

temu razem, by wspólnie oddać hołd tym, których straciliśmy. Przyjmujemy tę uchwałę pełni 

wdzięczności za Ich zasługi dla Polski, a jednocześnie świadomi swojej odpowiedzialności za 

kontynuację ich dzieła. 

Cześć Ich pamięci!  

Uchwała Nr IX/119/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 30 maja 2011 r. 

 
w sprawie upamiętnienia I rocznicy katastrofy pod Smoleńskiem samolotu z delegacją 
państwową, udającą się na obchody rocznicowe Zbrodni Katyńskiej 10 kwietnia 2010 r.   

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
12. Podjęcie uchwały w sprawie upamiętnienia 67 rocznicy zbrodni w Hucie 

Pieniackiej oraz innych bestialskich zbrodni, które dotknęły cywilną ludność 
polską na Kresach. 

 
 
Inicjatorami projektu uchwały są Adam Sadłowski, Grzegorz Peczkis i Robert 
Młodziński. 
Proponowany tekst oświadczenia radni otrzymali w trakcie sesji. 
 
W trakcie prac nad tekstem oświadczenia zostały wprowadzone głównie poprawki 
redakcyjne zaproponowane przez Ryszarda Pacułta. 
Ponadto Grzegorz Chudomięt zaproponował aby zapis „dla ofiar” zastąpić  „ofiarom”. 
 
W efekcie radni stosunkiem głosów: „za” 20, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 1 
głos) podjęli uchwałę z tekstem oświadczenia: 
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 67 lat temu 28 lutego 1944 roku oddziały SS Galizien, składające się w głównej mierze 

z ukraińskich ochotników, a dowodzone przez niemieckich oficerów, dokonały mordu na 

niespotykaną skalę na polskiej, bezbronnej ludności cywilnej na niespotykaną skalę.  

 Ponad ośmiuset mieszkańców Huty Pieniackiej bez względu na wiek i płeć, a także 

liczną grupę uciekinierów (w Hucie znaleźli schronienie Polacy ewakuowani ze strefy 

przyfrontowej około 500 osób) zagnano do stodół, które natychmiast podpalono. Wioskę 

dosłownie wraz z jej mieszkańcami zrównano z ziemią. Kilka lat temu właśnie w okolicy tego 

miejsca doszło do symbolicznego spotkania prezydentów Polski i Ukrainy: Lecha 

Kaczyńskiego i Wiktora Juszczenki. Niestety, z niepokojem zauważamy, iż pamięć o tamtym 

ludobójstwie i o tamtych tragicznych czasach bardzo rzadko przypominana jest 

współczesnym, chociaż na obszarze Opolszczyzny, w tym także i w Kędzierzynie-Koźlu wciąż 

żyją mieszkańcy, którzy byli bezpośrednimi świadkami tamtych bestialskich zbrodni.  

 Powyższa uchwała w rocznicę nie tylko zbrodni w Hucie Pieniackiej, ale i eskalacji 

w tym czasie banderowskich zbrodni, niech będzie przynajmniej symbolicznym 

upamiętnieniem i złożeniem hołdu ofiarom i ich rodzinom, które w wielu wypadkach 

odnalazły swoje nowe miejsce zamieszkania w Kędzierzynie-Koźlu i z tym miastem związały 

swoje losy po niezwykle traumatycznych przeżyciach. Przez dekady i lata z różnych przyczyn 

nie zabierano głosu na temat zbrodni dokonanych na Polakach przez niemieckich i 

ukraińskich nacjonalistów na byłych Kresach Południowo Wschodnich II Rzeczpospolitej. Dziś 

w naszym mieście żyje już niewielka grupa świadków zbrodni, ale w myśl głębokiej 

humanistycznej zasady – „Jeżeli zapomnę o nich, Ty Boże zapomnij o mnie” – podejmując tę 

okolicznościową uchwałę możemy wyjść naprzeciw ich nadziejom i dać namiastkę 

symbolicznego zadośćuczynienia. 

 

Uchwała Nr IX/120/11 
 

Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle 
z dnia 30 maja 2011 r. 

 
 

w sprawie upamiętnienia 67 rocznicy zbrodni w Hucie Pieniackiej oraz innych bestialskich 
zbrodni, które dotknęły cywilną ludność polską na Kresach. 

(tekst uchwały stanowi załącznik do nin. protokółu) 
 
Ad 2. 
Interpelacje, zapytania i oświadczenia Radnych. Odpowiedzi na interpelacje i 
zapytania. 
 
Ryszard Pacułt zwrócił się z trzema pisemnymi pytaniami w sprawie uzgodnień dot. 
lokalizacji i rozbudowy masztu antenowego stacji bazowej PTC Nr Kędzierzyn – 
50234- Koźle. 
 
Jan Kwiczak, kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Infrastruktury, na wstępie 
zastrzegł, że odpowie jedynie na część pytań, a na pozostałe udzieli odpowiedzi na 
piśmie w późniejszym terminie. Poinformował, że stacja ta funkcjonuje na podstawie 
pozwoleń wojewody opolskiego. W dalszej części, powołując się na opinie  z 2006 r. 
Państwowej Inspekcji Sanitarnej, która na wniosek Urzędu Miasta badała 
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oddziaływanie fal na zdrowie mieszkańców, poinformował, że z opinii tych wynika że 
prowadzony jest stały monitoring i wielkość fal nie zagraża zdrowiu mieszkańców.  
 
Ryszard Pacułt doprecyzował, że oczekuje odpowiedzi czy rozbudowa masztu jest 
zgodna z przepisami budowlanymi obowiązującymi dla tego rejonu. Przypomniał, że 
w przypadku rozbudowy budynku urzędu miasta o kilka metrów była potrzeba 
wprowadzenia zmian do planu zagospodarowania przestrzennego. 
 
Łukasz  Szostak poinformował o swojej interpelacji w sprawie zorganizowania 
spotkania z przedstawicielami klubów piłkarskich z Kędzierzyna-Koźla i deklaracji 
prezydenta miasta zrealizowania tego postulatu. 
 
Ponadto pisemne interpelacje złożyli: 
Halina Mińczuk przedstawiła zapytanie dot. przyczyn nie uwzględnienia przykanalików w 
trakcie budowy sieci kanalizacyjnej i deszczowej na terenie Koźla – Portu. 
 
Marek Niemiec przedstawił zapytania dot. : 
1) możliwości przeniesienia toalet  z ul. Harcerskiej w rejon strefy sportowej  przy al. 

Jana Pawła II 
2) kosztu postawienia małej hali, w której znajdowałyby się skatepark 
3) możliwej lokalizacji i kosztu postawienia małej hali, w której znajdowałyby się 

skatepark oraz ścianka wspinaczkowa 
4)  niszczejącego budynku przy ul. Łukasiewicza 
5) kosztów zamontowania nowych toalet przy strefie sportowej oraz kosztu 

przeniesienia toalet z ulicy Harcerskiej w rejon strefy sportowej 
6) oraz interpelację w sprawie sprawdzenia urządzeń znajdujących się na nowym  

boisku przy Szkole Podstawowej nr 9 
Ponadto ponownie przedstawił problem wjeżdżających na chodnik przy ul. Wojska 
Polskiego samochodów dostawczych. Zwrócił uwagę na brak reakcji strażników 
miejskich. 
 
Mirosław Dąbrowski, Komendant Straży Miejskiej, poinformował, że z zaskoczeniem 
przyjął powyższą informację, jednocześnie poprosił o telefoniczny kontakt, gdyby 
tego typu nieprawidłowości miały miejsce. 
 
Jan Kwiczak, kierownik Wydziału Ochrony Środowiska i Infrastruktury udzielił 
odpowiedzi na pytanie dot. propozycji przeniesienia toalet przy ul. Harcerskiej – 
decyzja w sprawie ich przeniesienia  jest uzależniona od kosztów.  
 
Grzegorz Mankiewicz na wstępie poinformował, że na dzień dzisiejszy zadłużenie 
gminy z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek wynosi 74 mln. zł. a na koniec roku 
zwiększy się do kwoty 81 mln. zł.  W dalszej części podał przykłady wypowiedzi w 
mediach prezydenta miasta, w których informował o planach zaangażowania 
finansowego gminy w Towarzystwo Budownictwa Społecznego, aquapark, budowę 
ronda na al. Jana Pawła II, remont ul. Kozielskiej, budowę krytej pływalni i sal 
gimnastycznych. Wyraził obawy, że są to wydatki powodujące duże obciążenie 
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finansowe gminy. W związku z tym zwrócił  się z prośbą aby prezydent miasta, w 
najbliższym czasie przedstawił radnym (np. na posiedzeniu komisji finansowo-
gospodarczej i komisji strategii i rozwoju)  tzw. plan kadencyjny  na VI kadencję Rady 
Miasta.  
 
Ryszard Pacułt podzielił się swoimi wątpliwościami dot.: 
- napisów na tablicach informacyjnych na obiektach zabytkowych (np. wyrażenie  
przedskok, a powinien być napis przedstok lub przedwał, 
- na ulotce informującej o miejskich trasach turystycznych błędnie zaznaczono teren 
jako podzamcze, 
- na str. 28 broszurki reklamującej MZK i zabytki miasta jest napisane określenie obóz 
oświęcimski a powinno obóz Auschwitz w Oświęcimiu  
Ponadto nawiązując do informacji zawartej w sprawozdaniu z wykonania budżetu 
miasta na rok 2011 dot. wydatkowania kwoty 42 tys. zł. na prezentację walorów 
miasta w specjalistycznej prasie branżowej poprosił o wyszczególnienie ww. prasy. 
 
Beata Pierzchlewicz, kierownik Wydziału Rozwoju Promocji i Sportu zadeklarowała 
ustosunkowanie się do uwag na piśmie.  
  
Andrzej Kopeć zaproponował aby przy tego typu opracowaniach urząd korzystał z 
wiedzy dr. Ryszarda Pacułta. 
 
Ryszard Pacułt zaproponował aby niektóre działania promocyjne konsultować z  
właściwymi komisjami problemowymi. 
 
Beata Pierzchlewicz, kierownik Wydziału Rozwoju Promocji i Sportu zapewniła, że 
publikacje są poprzedzone konsultacjami.  
 
Rafał Olejnik poprosił o informację na temat etapu realizacji wniosku w sprawie 
wydłużenia linii MZK w Kłodnicy. 
 
Artur Widłak, z-ca prezydenta miasta poinformował, że linia niebawem będzie 
uruchomiona. 
 
Rafał Olejnik poinformował, że nie jest usatysfakcjonowany odpowiedzią GDDKIA,  
udzieloną przez kierownika Rejonu w Kędzierzynie-Koźlu  na interpelację z 
28 kwietnia br. dot. zamontowania na obwodnicy południowej w ciągu drogi krajowej 
nr 40 sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych przy mostku nad rzeką Kłodnica 
– nie zgodził się z odpowiedzią, że miejsce to jest bezpieczne i dobrze oznakowane. 
Przypomniał o wypadku śmiertelnym i innych kolizjach do jakich dochodziło w tej 
okolicy. W związku z tym zwrócił się do prezydenta miasta o interwencję i podjęcie 
działań które poprawią bezpieczeństwo ww. miejsca. 
 
Artur Widłak, z-ca prezydenta miasta zadeklarował pomoc w rozwiązaniu problemu. 
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Halina Fogel zwróciła się z pytaniem dot. planowanego zakwaterowania rodzin 
patologicznych  w przewidzianym do adaptacji budynku przy ul. Dąbrowszczaków. 
 
Zbigniew Barszcz przedstawił problem mieszkańców budynku przy ul. Piotra Skargi 
28, których wnioski o wykup mieszkań nie mogą być zrealizowane z powodu 
utrudnień stawianych przez jednego lokatora. 
Ponadto nawiązując do interpelacji złożonej na ostatniej sesji przez Grzegorza 
Peczkisa poinformował, że stan nawierzchni ul. Kozielskiej w okolicy wiaduktu nadal 
jest niezadowalający. 
 
Małgorzata Jarosz-Wojtarowicz, kierownik Wydziału Gospodarki  Nieruchomościami 
i Planowania Przestrzennego poinformowała o pisemnym wystąpieniu do zarządcy 
budynku przy ul. Piotra Skargi 28.  

 
Hubert Majnusz poprosił o informację na temat etapu realizacji zadania „aktualizacja 
projektu ulicy Prostej”  oraz nawiązując do informacji o planowanej w Koźlu budowie 
boiska „orlik” poprosił jakie są możliwości uwzględnienia os. Cisowa przy 
planowaniu lokalizacji tego typu boiska. 
 
Tomasz Wantuła, prezydent miasta udzielając odpowiedzi na temat zadania dot. ul. 
Prostej poinformował, że urząd jest na etapie wznawiania decyzji środowiskowej. 
Udzielając odpowiedzi na temat boiska w Koźlu, wyjaśnił, że o lokalizacji boiska w 
Koźlu zadecydowały wcześniejsze prace przygotowawcze i opracowany projekt. 
 
Mirosław Wantuła w imieniu mieszkańców podziękował, za przygotowanie do  
remontu ulicy Grzybowej. Ponadto poinformował o problemie mieszkańców 
korzystających z osiedlowego boiska – utrudniony jest dostęp do siatki.  
 
Tomasz Wantuła, prezydent miasta poinformował że siatkę zabezpiecza i udostępnia 
osoba mieszkająca w pobliżu ww. boiska. Zadeklarował pomoc w usunięciu 
niedogodności. 
 
Grzegorz Peczkis podziękował za szybką reakcję prezydenta miasta i kierownika 
Wydziału Zarządzania Drogami na interpelację złożoną 28 kwietnia. 
 
Ryszard Pacułt z ubolewaniem poinformował, że jego wniosek wielokrotnie 
ponawiany w sprawie oznakowania ciągu spacerowego na promenadzie im. Ks. 
Rutyny i dalszej części parku przez ul. 24 Kwietnia nie został do tej pory 
zrealizowany. 
 
Adam Sadłowski poinformował o zamazanej tablicy informującej o wjeździe do 
Kędzierzyna od strony os. Cisowa. 
 
Marek Mazurkiewicz, kierownik Wydziału zarządzania Drogami,  zadeklarował 
interwencję w Starostwie, gdyż tablica jest ustawiona przy drodze powiatowej. 
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Stanisław Gładysz – złożył wniosek w sprawie oznakowania miejsc parkingowych i  
ścieżek  dla pieszych na placu Wolności 
 
Ad. 3. 
Wolne wnioski. 
 
Tadeusz Urbańczyk przedstawił wniosek o powiększenia parkingu znajdującego się za 
budyniem Urzędu Miasta 
Tomasz Wantuła, prezydent miasta poinformował, że parking gest poszerzany. 
 
Andrzej Kopeć przedstawił wniosek w sprawie przygotowania do końca sierpnia br.  
pisemnej informacji  na temat kierunku prac legislacyjnych, ewentualnie propozycji 
rządowych w obszarze ograniczenia deficytu budżetowego przez samorząd i 
możliwego wpływu proponowanych zmian na finanse gminy Kędzierzyn-Koźle w 
najbliższych latach 
Rada przyjęła wniosek jednogłośnie (17 głosów „za”) 
 
Grzegorz Mankiewicz przedstawił wniosek o przygotowanie i przedstawienie Radzie 
w miesiącu wrześniu planu kadencyjnego na lata 2011 – 2014. 
 
Zbigniew Barszcz podzielił się swoimi obawami dot. realizacji ww. wniosku. 
Rada przyjęła wniosek stosunkiem głosów: „za” 11, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 7. 
 
Ad. 4. 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad – przewodnicząca Rady Miasta Elżbieta 
Czeczot  zamknęła  IX sesję Rady Miasta Kędzierzyn-Koźle. 

 
 

Przewodnicząca obrad 
Elżbieta Czeczot  

 
Sesja zakończyła się o godz. 17.10 
Protokółowała  H. Olkowska 
 
 


